

非本地升學

Non-local Study

內地 Mainland China	
學費及預計生活年費	Tuition Fees & Living Expenses per annum
學費：約人民幣4,500 – 9,000元 / 學年	Tuition Fees : around RMB4,500-9,000 / academic year
住宿費：約人民幣800 – 5,000元 / 學年	Accommodation : around RMB800-5,000 / academic year
生活費：約人民幣1,000 – 1,500元 / 月	Living Expenses : around RMB1,000-1,500 / month
中學畢業生可修讀課程	Courses for Secondary School Graduates
本港學生具有中學六年級程度及符合個別科類或專業的特殊要求者可申請報讀大學學士學位課程。	Candidates possessing local Secondary 6 qualifications or meeting the entry requirements of individual disciplines or professions may apply for bachelor's degree courses.
申請程序	Application Procedures
內地高校招收香港中學文憑考試學生計劃	<u>Scheme for Admission of Hong Kong Students to Mainland Higher Education Institutions</u>
<ul style="list-style-type: none"> 持有香港永久性居民身份證或非永久性居民身份證、港澳居民來往內地通行證或港澳居民居住證，並參加2021年香港中學文憑試的考生，可申請「內地高校招收香港中學文憑考試學生計劃」(文憑試收生計劃)，報讀內地127所高等院校。 根據2021年招生程序，考生須於2021年3月1日至20日登入「文憑試收生計劃」報名網站進行報名手續(網址：www.eea.gd.gov.cn)，然後於3月31日前登入網站查閱及確認報名資格審核結果，如學生曾按系統要求提供補充資料，則可於4月16日前登入查閱審核結果。招生院校可根據招生要求決定是否進行面試，面試具體時間和地點由院校確定。有關錄取安排及入學通知的詳情，將於稍後公布。 各院校可根據尚餘學額進行補錄。 教育局聯同學友社編製了《內地高校招收香港中學文憑考試學生計劃指南》(指南)，全面並詳細地提供有關文憑試收生計劃及內地升學的資訊，包括載列所有參與院校的資料、學科選擇、過往收生成績、選科策略，以及畢業生分享等。指南已經學校派發給中六學生，電子版亦已上載到教育局網頁(https://www.edb.gov.hk/attachment/tc/edu-system/postsecondary/policy-doc/pilot-scheme/scheme_2021/booklet_2021.pdf) 	<ul style="list-style-type: none"> Applicants holding Hong Kong Permanent Identity Card or Hong Kong Identity Card, Mainland Travel Permit for Hong Kong and Macao Residents or Residence Permit for Hong Kong and Macao Residents, and are sitting for the 2021 Hong Kong Diploma of Secondary Education Examination may apply for 127 Mainland higher education institutions through the Scheme for Admission of Hong Kong Students to Mainland Higher Education Institutions (the Scheme). According to the admission procedure for 2021, candidates are required to log on the website of the Scheme (Website: www.eea.gd.gov.cn) to apply online from 1 to 20 March 2021, and subsequently review and confirm application verification results before 31 March 2021. As for cases in which students provided supplementary information as per the system's request, they can log on and review verification results before 16 April 2021. Institutions may decide whether interviews should be conducted according to their admission requirements. Information on the date, time and venue of the interviews will be confirmed by the institutions. Details of the admission arrangement and enrolment notice will be announced in due course. Based on the number of remaining places, individual institutions may proceed with the supplementary admission. The Education Bureau and Hok Yau Club have compiled a Chinese handbook on the Scheme, which provides comprehensive and detailed information on the Scheme and further studies in the Mainland, including the features of all participating institutions, programmes offered, past admission results, strategy on choice of programmes and experience sharing by graduates. The handbook was distributed to S6 students via secondary schools and an electronic version is available on the EDB's website (https://www.edb.gov.hk/attachment/tc/edu-system/postsecondary/policy-doc/pilot-scheme/scheme_2021/booklet_2021.pdf)
其他申請途徑	<u>Other application procedures</u>
<ul style="list-style-type: none"> 參加中華人民共和國普通高等學校聯合招收華僑、港澳地區及臺灣省學生入學考試(又稱“聯招考試”)。 中山大學專為港澳學生而設的招生程序。 暨南大學與華僑大學對港澳的聯合招生。 申請人亦可直接寫信向國內個別大學索取有關資料及申請表格。 	<ul style="list-style-type: none"> Apply through the Joint Entrance Examination for Universities in PRC (for Hong Kong, Macao, Taiwan and Overseas Chinese Students). Admission procedure for Hong Kong and Macao students offered by Sun Yat-sen University. Admission procedure for Hong Kong and Macao students jointly offered by Jinan University and Huaqiao University. Applicants may also write to individual universities to collect detailed information and application forms.

諮詢機構	Consulting Organisation
<p>文憑試收生計劃 中國教育留學交流(香港)中心 香港上環蘇杭街69號 25樓01至03室 電話：2542 4811 圖文傳真：2815 9393</p> <p>京港學術交流中心 香港北角英皇道83號聯合出版大廈1404-05室 電話：2893 6355 圖文傳真：2834 5519 電郵：bhkaec@bhkaec.org.hk 網址：www.bhkaec.org.hk</p>	<p>Scheme for Admission of Hong Kong Students to Mainland Higher Education Institutions China Education Exchange (HK) Centre Rooms 01 - 03, 25/F, 69 Jervois Street, Sheung Wan, HK Tel : 2542 4811 Fax : 2815 9393</p> <p>Beijing-Hong Kong Academic Exchange Centre Room 1404-05, S U P Tower, 83 King's Road, North Point, Hong Kong Tel : 2893 6355 Fax : 2834 5519 E-mail : bhkaec@bhkaec.org.hk Website : www.bhkaec.org.hk</p>

澳洲 Australia

每年學費及預計生活月費 Tuition Fees per annum & Living Expenses per month

每年學費
下表的學費僅供參考，課程及學習費用會因個別院校或課程而有所不同。

課程	每年學費 (澳元)
博士課程	A\$20,000 - 46,500+
研究生碩士課程	A\$20,000 - 46,500+
本科學士課程	A\$20,000 - 46,500+
大學基礎班	A\$18,000 - 26,000
職業教育與培訓 (證書及文憑課程)	公立院校 A\$10,000 - 13,500+ 私立院校 A\$9,500 - 11,000+

生活費用

了解澳洲日常生活的平均費用能有助做好升學財務的準備。下列為在澳洲與學習和生活相關的部分費用，僅供參考，當中並未考慮個別學生的預算和支出習慣。

住宿費用

住宿類別	費用 (澳元)
青年旅舍和酒店	每週 A\$90-150
合租單位/公寓	每週 A\$95-215
校內宿舍	每週 A\$110-280
寄宿家庭	每週 A\$235-325
自租單位/公寓	每週 A\$185-440
寄宿學校	每年 A\$11,000-22,000

Tuition Fee
Course and study costs in Australia will depend on the education provider and level of study you choose.

Course	Tuition fee per year (in AUD)
PhD Degree	A\$20,000 - 46,500+
Master (coursework/research) Degree	A\$20,000 - 46,500+
Bachelor Degree	A\$20,000 - 46,500+
Foundation	A\$18,000 - 26,000
Vocational Education and Training (Certificates to Advanced Diploma)	Public institution: A\$10,000 - 13,500+ Private institution: A\$9,500 - 11,000+

Living Cost

Knowing the average living costs in Australia is an important part of student's financial preparation. For reference, below are some of the costs associated with living and studying in Australia (all costs are in Australian dollars).

The costs below are an approximate guide only and do not take into account individual student's budget and spending habits.

Accommodation

Types of accommodation	Cost (in AUD)
Hostels and Guesthouses	A\$90 to A\$150 per week
Shared Rental	A\$95 to A\$215 per week
On campus	A\$110 to A\$280 per week
Homestay	A\$235 to A\$325 per week
Rental	A\$185 to A\$440 per week
Boarding schools	A\$11,000 to A\$22,000 a year

其他生活費用

項目	費用 (澳元)
雜貨與外出用膳	每週 A\$140-280
燃氣、電力	每週 A\$10-20
電話與互聯網絡	每週 A\$15-30
公共交通	每週 A\$30-60
駕車雜費	每週 A\$150-260
娛樂	每週 A\$80-150

中學畢業生的升學途徑

- **大學** - 澳洲擁有43所大學，其中有40所本土大學、兩所國際大學和一所私立專業大學。除大學外，亦有不少其它院校提供高等教育課程。現時具備香港中學文憑考試(HKDSE)成績的中六畢業生，如學術成績及英語能力均達到有關大學的要求，可直接報讀澳洲大學。一般而言，大部份澳洲高等院校要求文憑試三至五科成績達3至4級，有些院校要求四科及更多科目達第4至5級，個別院校亦接受英文科達第4級作為英語水平入學要求。學生應向個別院校查詢相關課程的入學要求。大部分課程在二月底或三月初開學，部分課程亦會在七月開課。
- **大學基礎課程** - 學生可先修讀大學基礎課程，然後銜接當地大學。大學基礎課程是為海外學生而設，課程內容針對大學學科而設計，使學生對將來在大學所讀的科目有基本概念。英文為必修科目，旨在增強學生的英語能力。學生無需參加公開考試，主要以學生校內的功課、出席率、測驗、考試等來評核學生成績。如學生達到某一階段的學術水平，便可報讀其聯繫的大學。基礎班的入學時間比較彈性，除二、三月或七、八月外，不少學校提供多個開學日期以配合海外學生在自己國家完成中學課程的時間。
- **職業教育與培訓課程 (VET)** - 學生可選擇由澳洲的公立專科技術學院 (Technical and Further Education, 簡稱TAFE)、註冊培訓機構 (Registered Training Organizations), 以及多所大學及中學提供的職業教育與培訓課程。這些課程都著重實用及專業職業訓練，程度由學徒課程、證書及文憑課程，以至學位課程不等，而課程範圍亦極為廣泛。澳洲大部分VET課程均與個別大學建立了學分轉移制度，畢業生可入讀聯繫大學所開辦的學位課程。一般VET課程開學時間為二月及七月，但有些科目也會在十月開學。

Other living expenses

Items	Cost (in AUD)
Groceries and eating out	A\$140 to A\$280 per week
Gas, electricity	A\$10 to A\$20 per week
Phone and Internet	A\$15 to A\$30 per week
Public transport	A\$30 to A\$60 per week
Car (after purchase)	A\$150 to A\$260 per week
Entertainment	A\$80 to A\$150 per week

Pathways for Secondary School Graduates

- **University** - There are 43 universities in Australia (40 Australian universities, two international universities, and one private specialty university). Along with our universities, many other institutions offer higher education courses. Secondary 6 graduates from Hong Kong who hold the Hong Kong Diploma of Secondary Education Examination (HKDSE) results can enter university in Australia if their academic performance and English proficiency meet the university's entry requirements. On average, most institutions require Level 3 to 4 in three to five subjects. Some require Level 4 and 5 in four or more subjects. Individual institutions also accept English Language at Level 4 for admission. Students are advised to check with the individual institutions for detailed admission requirements. The first semester usually commences in late February or early March, but it is also possible to enrol in some courses in July.
- **Foundation Studies** - Foundation Studies is another pathway to undergraduate study at universities in Australia. Foundation Studies are designed for international students. It is based on the undergraduate programs offered at Australian universities, providing them with a better understanding and foundation of the subjects they will study. English language is compulsory in the programs to strengthen students' English language skills. Students are not required to sit for the public examination but are assessed by their assignments, attendance and examinations during the programs. Foundation studies have several intakes throughout the year, generally starting in February / March or July / August.
- **Vocational Education and Training (VET)** - VET courses are practical and professional courses with a wide range of disciplines that can also lead to pathways to undergraduate study at universities in Australia. Australian Technical and Further Education (TAFE) providers, Registered Training Organisations (RTOs) and a number of universities and schools provide vocational courses ranged from apprenticeship programs to Certificates, Diplomas, Advanced Diplomas and even selected degrees. Many VET institutions have also established credit transfer arrangements with particular universities so graduates can enrol in the higher education programs after completing the VET courses. Courses usually commence in February and July each year, with some commencing in October.

<p>申請程序</p> <p>學生可經互聯網或以郵寄方式向院校遞交申請表，或在教育展覽中直接向院校代表申請。學生也可透過澳洲院校委託在香港的教育中介公司 (Education Agent) 代辦申請。申請人應在開課前約六至九個月向有關院校辦理入學申請手續，如獲取錄，申請人必須向有關學校繳交學費，待校方發出電子海外學生註冊確認書(Electronic Confirmation of Enrolment, 簡稱eCoE) 後，方可在網上申請學生簽證。</p>	<p>Application Procedures</p> <p>Students may apply via internet, by mail or submit their applications to institutions at education fairs. Students can also apply through education agents appointed by institution. It is advised to lodge their admission applications 6-9 months before the course commences . If they are admitted, they must pay the course fee and obtain the Electronic Confirmation of Enrolment (eCoE) from their education provider before applying for a student visa online.</p>
<p>諮詢機構</p> <p>如需了解更多有關在澳洲升學的資料，請瀏覽以下官方網站或聯絡他們。</p> <p>留學澳洲官方網站：www.studyinaustralia.gov.au Facebook: www.facebook.com/StudyAUOfficial Instagram: www.instagram.com/StudyAUOfficial YouTube: www.youtube.com/user/afutureunlimited/ Twitter: https://twitter.com/StudyAUofficial 微信：澳大利亞政府教育資訊官方微信 (Australia_edu) 微博：澳大利亞政府教育推廣官方微博</p>	<p>Consulting Organisation</p> <p>For more information about study in Australia, please visit the following official websites or contact them via email.</p> <p>Study in Australia website: www.studyinaustralia.gov.au Facebook Page: www.facebook.com/StudyAUOfficial Instagram: www.instagram.com/StudyAUOfficial YouTube: www.youtube.com/user/afutureunlimited/ Twitter: https://twitter.com/StudyAUofficial Wechat: 澳大利亞政府教育資訊官方微信 (Australia_edu) Weibo: 澳大利亞政府教育推廣官方微博</p>
<p>總領事館</p> <p>澳洲駐香港總領事館 香港灣仔港灣道25號海港中心23樓 電話：2827 8881 圖文傳真：2585 4457 電郵：enquiries.hongkong@dfat.gov.au 網址：www.hongkong.china.embassy.gov.au</p> <hr/> <p>簽證申請： 澳洲內政事務部 – 移民及公民事務 網站：https://immi.homeaffairs.gov.au</p> <p>香港澳洲簽證中心 香港鯉魚涌英皇道663號泓富產業千禧廣場27樓2710-2711室 網址：www.vfsglobal.com/Australia/HongKong</p>	<p>Consulate-General</p> <p>Australian Consulate-General Hong Kong 23/F, Harbour Centre, 25 Harbour Road, Wanchai, Hong Kong Tel : 2827 8881 Fax : 2585 4457 Email : enquiries.hongkong@dfat.gov.au Website : www.hongkong.china.embassy.gov.au</p> <hr/> <p>Visa Application: Australian Department of Home Affairs – Immigration and Citizenship Website: https://immi.homeaffairs.gov.au</p> <p>Australian Visa Application Centre Address : Unit 2710-2711, 27/F, Prosperity Millennia Plaza, 663 Kings Road, Quarry Bay, Hong Kong Website : www.vfsglobal.com/Australia/HongKong</p>

加拿大 Canada	
平均大學及專上學費及預計生活年費	Average Tuition Fees & Living Expenses per annum for Undergraduate Studies at colleges and universities
學費 : C\$5,500 - 26,000 生活費 : C\$8,300 - 18,000	Tuition Fees : C\$5,500 - 26,000 Living Expenses : C\$8,300 - 18,000
中學畢業生可修讀課程	Courses for Secondary School Graduates
<p>大學</p> <ul style="list-style-type: none"> 加拿大擁有超過一百所頒授學士學位大學，大部分提供三種類型學位：學士、碩士及博士。修完三年或四年本科課程後，由各省授予學士學位。榮譽學位通常包含更深的學習內容和額外學分。 <p>專上學院</p> <ul style="list-style-type: none"> 加拿大擁有超過135社區學院及理工學院。這些公立學院均提供由省或地區政府批准的文憑證書。公立學院包括技術學院、社區學院、工藝專科學院、應用藝術和技術學院及魁北克省的通識教育和專業教育學院等。這些院校提供大量技術及職業教育課程，包括商業、農業及農業食品、健康、社會服務、廣播和傳理、科技、科學、信息技術、工程、環境、語言和藝術。修業時間由少於一年至四年不等。加拿大的一些院校還提供轉入大學的課程予成績理想的學生，一些院校與合作夥伴大學提供聯合文憑證書或學位。 	<p>Universities</p> <ul style="list-style-type: none"> There is more than 100 degree granting universities in Canada. The majority offer three types of degrees: bachelor's, master's and doctorate (Ph.D.). Undergraduate programs lead to a bachelor's degree after three or four years of study depending on the province. An honours degree usually involves more concentration and additional credits. <p>The College System</p> <ul style="list-style-type: none"> There are over 135 colleges and polytechnics in Canada, offering credentials that are sanctioned by provincial and territorial governments. Public colleges may also be known as institutes of technology, community colleges, polytechnics, college of applied arts and technology, and in Quebec, collèges d'enseignement général et professionnel (cégeps). They offer a wide range of education programs in a vast array of technical and professional fields, including business, agriculture and agri-food, health, social services, broadcasting and journalism, technology, sciences, information technology, engineering, environment, language, and arts. Programs take from a few months to four years. Some colleges in Canada provide programs that prepare students to transfer into universities with advanced standing, some offer joint diplomas and degrees with university partners.
申請程序	Application Procedures
<p>申請人可於開課前九個月，於校方的網址索取申請表格及有關資料。申請人接獲學校取錄信後，應即往加拿大簽證申請中心申請學生簽證。</p> <p>加拿大簽證申請中心 (VFS Global): http://www.vfsglobal.ca/canada/Hongkong/index.html</p>	<p>Applicants are advised to apply for admission nine months prior to the term's commencement date. Application forms may be obtained on the websites of individual schools/colleges. Students who have been accepted are recommended to apply for a student at the Canada visa application centre as soon as possible.</p> <p>Canada visa application centre (VFS Global): http://www.vfsglobal.ca/canada/Hongkong/english/index.html</p>
諮詢機構	Consulting Organisation
有關加拿大教育詳細資訊，請瀏覽加拿大教育官方網頁： www.EduCanada.ca	Please visit the official education website: www.EduCanada.ca for more information on studying in Canada.
總領事館	Consulate-General
<p>加拿大駐香港及澳門總領事館 鯉魚涌華蘭路25號柏克大廈9樓 電話 : 3719 4700 電郵 : hkong@international.gc.ca 網址 : www.hongkong.gc.ca</p>	<p>Consulate General of Canada in Hong Kong and Macao 9th floor, Berkshire House, 25 Westlands Road, Quarry Bay, Hong Kong Tel : 3719 4700 Email : hkong@international.gc.ca Website : www.hongkong.gc.ca</p>
簽證申請：	Visa Application:
有關學生簽證的詳情，請瀏覽以下網址： www.hongkong.gc.ca and http://www.vfsglobal.ca/canada/Hongkong/english/index.html	For details of visa application, please visit the following website: www.hongkong.gc.ca and http://www.vfsglobal.ca/canada/Hongkong/english/index.html

新西蘭 New Zealand	
大學學費及預計生活年費	Tuition Fees & Living Expenses per annum for Undergraduate Studies
學費 : NZ\$16,000 – 31,000 (文科、商業、理科及工程學士學位課程) 生活費 : NZ\$15,000	Tuition Fees : NZ\$216,000-31,000 (for Arts, Commerce, Science and Engineering courses) Living Expenses : NZ\$15,000
中學畢業生可修讀課程	Courses for Secondary School Graduates
理工學院或私立培訓學院 • 除開辦各類與專業、技術、職業及貿易有關的課程外，並設有一至三年制專業學位課程 大學 • 提供一系列文科、理科、科技及商科學位課程，個別學校亦設有不同的專科課程	Institutes of Technology and Polytechnics or Private Training Establishments • Offer a wide range of courses in the professional, technical, vocational and trade areas as well as one to three-year Professional Degree courses Universities • Offer a broad range of subjects for degrees in Arts, Science, Technology and Commerce, and each university has developed its own specialist subjects
申請程序	Application Procedures
(甲) 直接向新西蘭的院校申請 (乙) 其他申請途徑和詳細資料，可瀏覽 http://www.studyinnewzealand.com	(a) Apply directly to New Zealand institutions (b) Obtain other application methods and information about New Zealand institutions from http://www.studyinnewzealand.com
總領事館	Consulate-General
新西蘭駐香港總領事館 香港灣仔港灣道18號中環廣場6501室 電話 : 2525 5044 圖文傳真 : 2845 2915 電郵 : nzcghkg@biznetvigator.com 網址 : www.nzembassy.com/hongkong	New Zealand Consulate-General Hong Kong 6501 Central Plaza, 18 Harbour Road, Wanchai, Hong Kong Tel : 2525 5044 Fax : 2845 2915 Email : nzcghkg@biznetvigator.com Website : www.nzembassy.com/hongkong
諮詢機構	Consulting Organisation
新西蘭教育國際推廣局 新西蘭駐廣州總領事館 中國廣東省廣州市天河區天河路385號太古匯一座3006室 電話 : +86 20 8930 9600 圖文傳真 : +86 20 8931 9610 電郵 : felix.ye@enz.govt.nz 網址 : https://www.studyinnewzealand.govt.nz/cn/	Education New Zealand New Zealand Consulate-General, Guangzhou Suite 3006, Taikoo Hui Tower 1, 385 Tianhe Road, Tianhe District, Guangzhou, P.R. China 510015 Tel : +86 20 8930 9600 Fax : +86 20 8931 9610 Email : felix.ye@enz.govt.nz Website : https://www.studyinnewzealand.govt.nz/
簽證申請 新西蘭簽證申請中心 香港北角電氣道169號理文商業中心6樓B&E室 (申請人必須親自遞交或郵寄其申請) 網址 : https://visa.vfsglobal.com/chn/zh/nzl/attend-centre/hongkong	Visa Application New Zealand Visa Application Centre Units B&E, Floor 6, Lee & Man Commercial Center, 169 Electric Road, North Point, H.K. (Applications should be lodged either in person or by mail) Website: https://visa.vfsglobal.com/chn/en/nzl/attend-centre/hongkong

新加坡 Singapore	
大學學費及預計生活年費	Tuition Fees & Living Expenses per annum for Undergraduate Studies
學費：因應不同課程而有所不同，須向個別學校查詢。	Tuition Fees : Depend on individual programs; please contact different institutions direct.
中學畢業生可修讀課程	Courses for Secondary School Graduates
可報讀大學、理工學院或工藝教育學院(ITE) 等課程。	Apply for Universities, Polytechnics or Institutes of Technical Education (ITE).
申請程序	Application Procedures
直接向有關學校申請。	Apply directly to the institutions.
收到有關學校錄取通知書後要辦理學生准證。辦理學生准證可流覽： http://www.ica.gov.sg/index.aspx	Apply for a Student Pass when admitted by an institution. http://www.ica.gov.sg/index.aspx
諮詢機構	Consulting Organisation
新加坡旅遊局 香港銅鑼灣時代廣場一座30樓3011室 電話：2598 9290 圖文傳真：2598 1040 電郵：stb_hongkong@stb.gov.sg 網址： http://www.stb.gov.sg	Singapore Tourism Board Unit 3011, 30/F, Tower 1, Times Square, Causeway Bay, H.K. Tel : 2598 9290 Fax : 2598 1040 Email : stb_hongkong@stb.gov.sg Website : http://www.stb.gov.sg
總領事館	Consulate General
新加坡駐香港總領事館 香港夏愨道18號海富中心一座9樓901室 電話：2527 2212 圖文傳真：2861 3595 電郵：singcg_hkg@mfa.sg 網址： www.mfa.gov.sg/hongkong	Singapore Consulate-General Hong Kong Unit 901, 9/F, Admiralty Centre Tower I, 18 Harcourt Road, Hong Kong Tel : 2527 2212 Fax : 2861 3595 Email : singcg_hkg@mfa.sg Website : www.mfa.gov.sg/hongkong

英國 United Kingdom	
大學學費及預計	Tuition Fees for Undergraduate Studies
學士學位課程	<u>Undergraduate courses</u>
£10,000-£26,000 (課堂主導課程)	£10,000-£26,000 (Classroom based)
£10,400-£39,475 (實驗室主導課程)	£10,400-£39,475 (Laboratory based)
£10,500-£61,435 (醫學課程)	£10,500-£61,435 (Clinical courses)
國際基礎及文憑課程	<u>International foundation and diploma programmes</u>
£4,600-£24,125	£4,600-£24,125
碩士學位課程	<u>Postgraduate</u>
£5,000-£35,750 (文學/理學/哲學碩士)	£5,000-£35,750 (MA, MSc, MPhil/MRes)
£12,000-£47,100 (醫學課程)	£12,000-£47,100 (Clinical)
£8,500-£57,200 (MBA)	£8,500-£57,200 (MBA)
中學畢業生可修讀課程	Courses for Secondary School Graduates
延續教育學院、高等教育學院及大學	Further and higher education colleges, and universities
• 提供基礎學位課程、高級國家文憑課程、國際基礎課程、國際文憑、學士學位課程。	• Foundation degree, Higher National Diploma, international foundation programme, international diploma and bachelor's degree are offered in these institutions.

申請程序	Application Procedures
(甲) 報讀學士學位課程的學生應向英國大學及學院聯合招生辦事處(UCAS)申請入學。 (乙) 其他課程學生應向院校直接申請。	(a) Students should apply to the Universities and Colleges Admissions Service (UCAS) for undergraduate programmes. (b) For other programmes, students can apply to the institutions directly.
一般資料 (不提供個別諮詢服務)	General information
英國文化協會 電 郵 : studyuk.hongkong@britishcouncil.org 網 址 : www.britishcouncil.hk https://study-uk.britishcouncil.org/	The British Council E-mail : studyuk.hongkong@britishcouncil.org Website : www.britishcouncil.hk/en https://study-uk.britishcouncil.org/
簽證申請資料: 網上申請及預約辦理 (供身處英國境外的學生使用) http://www.vfsglobal.co.uk/hongkong/ 邊境事務處官方網站及申請程序及香港申請的參考資料 www.gov.uk/browse/visas-immigration/student-visas	Visa application information: Online application and appointment booking for students outside the UK: http://www.vfsglobal.co.uk/hongkong/ UK Border Agency (UKBA) website and application procedures and further information relating to Hong Kong applications: www.gov.uk/browse/visas-immigration/student-visas

美國 USA	
學費及預計生活年費 *	Tuition Fees & Living Expenses *
學生每年平均學費、住宿及膳食費用(美元) - 兩年制社區學院 : \$18,550 - 四年制公立大學* : \$43,280 - 四年制私立大學 : \$54,880 * 四年制公立學校學費以州外居民學費計算。 資料來源 : College Board	Average price for tuition fees, room and board (USD) Two-year community college: \$18,550 Four-year public college*: \$43,280 Four-year Private college: \$54,880 * The fees for four-year public institutions based on out-of-state tuition fees. Source: College Board
中學畢業生可修讀課程	Courses for Secondary School Graduates
<p>兩年制學院/社區學院</p> <ul style="list-style-type: none"> 這類學院提供兩年制的副學士課程。畢業生若成績理想可直接轉換到四年制大學。此為2+2升學路徑。 <p>四年制學院/大學</p> <ul style="list-style-type: none"> 這類院校提供四年制學士學位課程，並提供專業訓練。四年制學院/大學分州立和私立兩種。州立大學通常由州政府資助及管理。私立學院/大學之營運資金則通常來自捐贈、學費、研究基金及舊生饋贈。大部分學院需最少一年前準備和遞交申請表。 	<p>Two-year Community Colleges</p> <ul style="list-style-type: none"> These are postsecondary institutions that offer two-year associate degree programs designed to prepare students for transferring to four-year universities. This is known as the 2+2 pathway. <p>Four-year Colleges/Universities</p> <ul style="list-style-type: none"> These institutions offer four-year bachelor's degree programs. "State universities" are run by U.S. states. Private colleges and universities are funded by a combination of endowments, tuition fees, research grants, and gifts from alumni. Students are advised to start begin their preparation to apply to colleges and universities at least twelve months prior to the term's commencement date.
申請程序	Application Procedures
<ol style="list-style-type: none"> 選擇三至五間院校 (最少一年前準備) 查詢各院校所需的入學考試，如SAT/ACT等，個別學院不需要入學試，只需完成英文能力試，再輔以個人申請書 在截止日期前遞交網上申請表格和校方要求的附加文件 學生收到校方發出的入學通知書(Form I-20)及取錄信後，需到美國領事館申請學生簽證 	<ol style="list-style-type: none"> Research and select three to five schools (at least 12 months in advance). Check schools' admission requirements and take required tests. Some institutions are test-optional and only require English proficiency tests and personal application. Complete application forms online. Make sure all necessary forms and documents will be received by the schools' application deadlines. Upon acceptance, apply for a student visa with the letter of acceptance and I-20 Form issued by the school.

諮詢機構	Consulting Organization
EducationUSA留美諮詢中心 (中心只接受預約會面，另設電郵及電話諮詢服務。) 電話 / Whatsapp: 6829 4053 圖文傳真: 2845 0735 電郵: hkeducationusa@state.gov 網址: http://educationusa.hk/ http://educationusa.state.gov Facebook Page: USAinHKMacau	EducationUSA Advising Center (By appointment only. Phone and email enquiries are also available.) Tel / Whatsapp : 6829 4053 Fax : 2845 0735 E-mail : hkeducationusa@state.gov Website : http://educationusa.hk/ http://educationusa.state.gov Facebook Page : USAinHKMacau
總領事館	Consulate General
美國駐港及澳門總領事館 香港花園道26號 電話 : 2523 9011 圖文傳真 : 2845 1598 網址 : https://hk.usconsulate.gov/ ----- 網上諮詢系統 : http://ustraveldocs.com/ 免費諮詢熱線 : 5808 4666 視頻 : http://www.youtube.com/watch?v=dLnH9uRiZjs	U.S. Consulate General Hong Kong and Macau 26 Garden Road, Hong Kong Tel : 2523 9011 Fax : 2845 1598 Website : https://hk.usconsulate.gov/ ----- Visa information system http://ustraveldocs.com/ Free call centre: 5808 4666 Video: http://www.youtube.com/watch?v=dLnH9uRiZjs

其他留學地方 Other places of study ^:

奧地利 Austria

專員公署 Trade Commission :	ADVANTAGE AUSTRIA, 奧地利商務專員公署 Austrian Trade Commission		
電話Tel.:	2522 2388	圖文傳真Fax:	2810 6493
		電郵E-mail:	hongkong@advantageaustria.org
		網址Website:	https://www.advantageaustria.org/cn/news/education.html
地址:	中環都爹利街8-10號 鑽石會大廈13樓		
Address:	13/F, Diamond Exchange Bldg. 8-10 Duddell Street, Central		
總領事館 Consulate-General:	奧地利駐香港總領事館 Austrian Consulate General Hong Kong		
電話Tel.:	2522 8086	圖文傳真Fax:	2521 8773
		電郵E-mail:	hongkong-gk@bmeia.gv.at
		網址Website:	www.bmeia.gv.at/hongkong
地址:	干諾道中34至37號 華懋大廈2201室		
Address:	Room 2201, Chinachem Tower, 34-37 Connaught Road, Central		

孟加拉國 Bangladesh

總領事館 Consulate-General:	孟加拉國駐香港總領事館 Consulate General of the People's Republic of Bangladesh, Hong Kong		
電話Tel.:	2827 4278/9	圖文傳真Fax:	2827 1916
		電郵E-mail:	mission.hongkong@mofa.gov.bd
		網址Website:	www.bangladeshconsulate.hk
地址:	香港北角英皇道75-83號聯合出版大廈24樓		
Address:	24/F, SUP Tower, 75-83 King's Road, North Point, Hong Kong		

法國 France

諮詢機構 Consulting Organisation 法國教育中心 Campus France Hong Kong Office

電話Tel.: 3752 9974

電郵E-mail: campusfrance@consulfrance-hongkong.org

網址Website: <https://www.campusfrance.org/en>

地址: 香港金鐘夏慤道18號海富中心第二座25-26樓

Address: 25/F&26/F, Tower II, Admiralty Centre, 18 Harcourt Road, Admiralty, Hong Kong

總領事館 Consulate-General: 法國駐港澳總領事館 Consulate General of France in Hong Kong & Macau

電話Tel.: 3752 9900

圖文傳真Fax: 3752 9901

電郵E-mail: informations.hong-kong-cslt@diplomatie.gouv.fr

網址Website: www.consulfrance-hongkong.org

地址: 香港金鐘夏慤道18號海富中心第二座25-26樓

Address: 25/F & 26/F, Tower II, Admiralty Centre, 18 Harcourt Road, Admiralty, Hong Kong

德國 Germany

總領事館 Consulate-General: 德國駐香港總領事館 Consulate General of the Federal Republic of Germany Hong Kong

電話Tel.: 2105 8788

圖文傳真Fax: 2865 2033

網址Website: www.hongkong.diplo.de

地址: 香港金鐘道95號統一中心21樓

Address: 21/F, United Centre, 95 Queensway, Admiralty, Hong Kong

意大利 Italy

總領事館 Consulate-General: 意大利駐香港總領事館 Consulate General of Italy in Hong Kong

電話Tel.: 2522 0033/4/5

圖文傳真Fax: 2845 9678

電郵E-mail: segreteria.hongkong@esteri.it
(for institutional contacts ONLY)

網址Website: www.conshongkong.esteri.it/

地址: 香港灣仔港灣道18號中環廣場3201室

Address: Suite 3201, 32/F, Central Plaza Building, 18 Harbour Road, Wanchai

簽證電郵諮詢 For visa, please write ONLY to visti.hongkong@esteri.it

領事事宜 For consular matters, please write ONLY to consolare.hongkong@esteri.it

日本 Japan

總領事館 Consulate-General: 日本國駐香港總領事館 Consulate-General of Japan in Hong Kong

電話Tel.: 2522 1184

圖文傳真Fax: 2868 0156

網址Website: www.hk.emb-japan.go.jp

地址: 香港中環康樂廣場8號交易廣場第一座46樓及47樓

Address: 46- 47/F, One Exchange Square, 8 Connaught Place, Central, Hong Kong

澳門 Macau

諮詢機構 Consulting Organisation 教育及青年發展局 Education and Youth Development Bureau

電話Tel.: (853) 2855 5533

圖文傳真Fax: (853) 2871 1294

電郵E-mail: webmaster@dsedj.gov.mo

網址Website: www.dsedj.gov.mo

地址: 澳門約翰四世大馬路7-9號一樓

Address: Avenida de D. João IV, n.os 7-9, 1.º andar, Macau

荷蘭 Netherlands

總領事館 Consulate-General: 荷蘭駐港澳總領事館 Netherlands Consulate General in Hong Kong and Macao
 電話Tel.: 2599 9200 圖文傳真Fax: 2868 5388 電郵E-mail: hon@minbuza.nl (General questions only)
 網址Website: <https://www.netherlandsworldwide.nl/countries/hongkong>

地址: 香港灣仔港灣道18號中環廣場30樓3001室
 Address: Suite 3001, 30/F Central Plaza, 18 Harbour Road, Wanchai, Hong Kong

瑞士 Switzerland

總領事館 Consulate-General: 瑞士駐香港總領事館 Consulate General of Switzerland in Hong Kong
 電話Tel.: 3509 5000 圖文傳真Fax: 3509 5050 電郵E-mail: hongkong@eda.admin.ch
 網址Website: www.eda.admin.ch/hongkong

地址: 香港灣仔港灣道18號中環廣場6206-07室
 Address: 62/F, Suite 6206 - 07, Central Plaza, 18 Harbour Road, Wan Chai, Hong Kong

臺灣 Taiwan

諮詢機構 Consulting Organisation 海華服務基金HIGHWISE Service Foundation
 電話Tel.: 2332 3361 圖文傳真Fax: 2770 6182 電郵E-mail: highwise@teco.org.hk
 網址Website: <https://www.highwise.org/>

地址: 香港九龍彌敦道101號海防大廈701-703室
 Address: Room 701-703, Hai Phong Mansion, 101 Nathan Road, Kowloon, Hong Kong

其他國家 Other Countries

可向有關國家駐港領事館或專員公署查詢。

Please consult the respective Consulates or Commissions of the countries in Hong Kong.

^ 其他留學地方以英文字母排序。 Other places of study are arranged in alphabetical order.

資料來源只提供中文。 Source of information is in Chinese only.

報讀非本地課程須知

Points to note when applying for courses in the Mainland/ outside Hong Kong

1. 擬前往內地或香港以外地方修讀大學、大學基礎班、商科、技術或其他課程的同學，在申請入學前，宜先蒐集詳盡資料；
2. 同學可透過教育局生涯規劃資訊網站<https://lifepanning.edb.gov.hk> 查閱非本地升學參考資料，亦可向國家領事館、專員公署或諮詢機構查詢相關資料；
3. 在辦理有關入學申請時，宜謹慎行事，如需預繳高昂註冊費用或學費，更應格外小心；
4. 只有香港中國旅行社有限公司/有關國家的移民部門或駐港領事館，才可以為香港學生辦理來往內地通行證/入境手續；和
5. 鑒於近日2019冠狀病毒病在全球廣泛傳播，學生如前往外地升學，應留意相關國家的疫情發展及防疫政策。

1. Students intending to pursue university, foundation courses, commercial, technical or other courses in the Mainland/ outside Hong Kong are reminded to collect in-depth information before submitting their applications;
2. Students can access reference materials about non-local further studies on the Life Planning Information Website of Education Bureau at <https://lifepanning.edb.gov.hk/en/>. Besides, students may seek relevant information from the respective Consulates or Commissions of the countries concerned, or consulting organisations;
3. Students are also advised to stay vigilant while submitting applications for admission, especially when it involves depositing a large amount of down-payment as registration or tuition fees;
4. Only organisations authorised to provide immigration facilities to enter the Mainland/places outside Hong Kong are China Travel Service (Hong Kong) Ltd. / the respective immigration services or Consulates in Hong Kong; and
5. In view of the recent widespread of Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) in the world, students should pay attention to the epidemic situation and epidemic prevention policies of the countries they intend to pursue their studies .